
Bilag 2: Supplerende oplysninger af 26. oktober 2022 samt 2. november 2022 

Spørgsmål Svar fra ansøger 
Supplerende oplysninger af 26/10/2022 
Uddybning af 
anledning til 
forøgelse 
 

Det gamle anlæg på Møllebugtvej 7 havde en kapacitet på 
samlet 60.000 M3. Det nye anlæg har tilsvarende en kapacitet 
på godt 52.000 m3. Samlet har vi efter etableringen af det nye 
anlæg en kapacitet på de tre adresser på godt 60.000 M3. Det vil 
sige det samme, som der tidligere var på Møllebugtvej 7 alene. 
Forretningsmæssigt og driftsmæssigt vil den samlede 
tankkapacitet ikke være udnyttet fuldt ud, og vi har således 
heller ikke på noget tidspunkt været i nærheden af den 
oplagsmængde på 65 kt som er anført i miljøgodkendelsen.  
 
Da vi arbejdede med miljøgodkendelsen i forbindelse med 
byggeriet i 2020-21, havde vi fokus på alle de specifikke forhold, 
der vedrørte det nye anlæg, og overså fuldstændig den samlede 
oplagsmængde. Selvom jeg havde både COWI og egne 
medarbejdere til at gennemgå udkastet til miljøgodkendelse fra 
Fredericia Kommune, må jeg tage denne fejl på min egen kappe. 
 
Hvorfor er der nu opstået et behov for at korrigere 
oplagsmængden til den reelle kapacitet? På grund af krigen i 
Ukraine og den afledte gaskrise produceres der ikke længere 
flydende gødning i Europe. Produktionen af andre gødninger er 
tilsvarende reduceret kraftigt og både landmænd og forbrugere 
i Europa er derfor afhængige af gødning, der produceres 
udenfor EU.  DanGødning modtager derfor i øjeblikket 
udelukkende gødning fra oversøiske producenter. Som det 
allerede er beskrevet i den miljøansøgning, der ligger bag den 
nuværende miljøgodkendelse anvender DanGødning allerede 
tankene i Fredericia som ”hub” for vores andre anlæg. Normalt 
modtager vi skibslaster løbende igennem sæsonen, og udskiber 
tilsvarende til vores andre destinationer. Den ekstreme 
forsyningssituation på grund af krigen i Ukraine gør imidlertid at 
vi får vores mængder leveret indenfor en kortere tidsperiode 
end forudset. Da vi ikke har øget vores kapacitet på anlæggene i 
Ålborg, Nykøbing og Rødby, bevirker det at vores lagerbehov før 
sæsonen i Fredericia øges. Derfor har vi behov for at hæve 
oplagsmængden. 
 
Har vi ændret vores  produktportefølje? DanGødning 
arbejder ikke længere med UFF-vand eller ethylester. Der ligger 
stadig en lille restmængde af UFF-vand tilbage på Møllebugtvej 



Spørgsmål Svar fra ansøger 
9. Denne mængde afhændes i løbet af foråret 2023. 
Håndteringen af Ethylester ophørte allerede i foråret 2022. De 
tanke vi har benyttet til disse to produkter anvendes herefter til 
de traditionelle produkter N32, APP og AtS. Udover ophøret 
med håndtering af UFF og ethylester er der derfor ikke nogen 
ændringer omkring de produkter, der håndteres på 
Møllebugtvej. 
 

Beskrivelse af øgede 
støjemissioner, hvis 
oplagsmængder 
øges  (pumpestøj 
mm.) 
 

Ønsket om den øgede oplagsmængde er fremkommet som 
følge af den europæiske forsyningskrise. Denne krise bevirker at 
vi vil modtage råvarer indenfor en kortere tidsperiode i forhold 
til før krigen i Ukraine. Den samlede mængde, der 
modtages/lastes på skib og den samlede udleveringsmængde 
med bil fra Fredericia vil ikke ændres i forhold til det der er 
anført i miljøgodkendelsen. Den øgede oplagsmængde vil 
derfor ikke resultere i højere støjemissioner eller påvirke andre 
miljøforhold.   
 

Supplerende oplysninger af 03/11/2022 
Er det korrekt 
forstået, at I vil 
modtage større 
mængder, men med 
mindre frekvens 
(hen over året), og at 
den samlede årlige 
mængde I modtager 
er uændret? 

Ja det er korrekt – den årlige mængde er uændret, men 
ankommer med færre og større skibslaster. 
 

Er det korrekt 
forstået, at I 
derudover i perioder 
har behov for at 
have et øget lager, 
for at kunne købe til 
de gunstigste priser 
på markedet? 

Ja, det er vigtigt at kunne agere i den globale supply chain på en 
måde der giver mulighed for at købe til de bedste mulige 
priser.   
 

Hvordan vil det 
øgede oplag påvirke 
jeres 
distributionsmønster 
ved udlevering af 

Det vil ikke have nogen indvirkning på vores udlevering fra 
Fredericia, hverken hvad angår mængder eller antallet af 
transaktioner. 
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produkt til jeres 
andre afdelinger i 
Danmark? 

 

 


